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Rybářské závody 
mezi Újezdem a Telnicí

vážení občané, 

v sobotu dne 26. 9. 2015 se konaly rybářské závody 
mezi Újezdem u Brna a Telnicí, ale než byly zahájeny 
závody, byla vysazena lípa na památku rybáře Lubo-
še Kaliny. Léta to byl on, který laskavou formou dá-
val podněty městu, co by mělo být řešeno ve vztahu 
k vodě. Jedna jeho iniciativa přivedla zástupce města 
k  postavení rybníka a mokřadu Šmoldus. Těsně před 
smrtí přišel s podnětem, který se pokusím realizovat 
– mokřad Šmoldus zvětšit tak, aby vznikl pěkný vel-
ký rybník. No, uvidíme! Pietní vysazení stromu bylo za 
účasti paní Marie Latten-
bergové ukončeno, a  poté 
byla zahájena vlastní sou-
těž. Újezdští rybáři ulovili 
5  metrů a  telničtí rybáři 
1,3 metrů kaprů. Jasně 
jsme zvítězili.
    
         
starosta města 

Zahájení rybářských závodů Újezd proti Telnici

Luboš Kalina Pietní vysazení lípy
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V této ploše, kterou představujeme občanům, je uveden způsob zpracování lokality u bývalého „Peclova mlýna“. Je to 
za společné koordinace majitelů pozemků:

1. Digolan Invest s. r. o. (území po mlýnu, lokalita bývalého hřiště tréninku fotbalistů – označeno č. 1);
2. Pan Zdeněk Máca (majitel pozemku, označeného č. 2);
3. Město Újezd u Brna (bývalé koupaliště – označeno č. 3).

Na precizování této lokality bude ještě pracováno. Na návrh starosty města ThDr. Jana Hradila, Th.D. bylo nositeli stu-
die, Ing. arch. Alexandrovi Durchanovi, zadáno jedno ze dvou dětských hřišť nahradit školkou s kapacitou do 50 dětí. 
V této lokalitě má vzniknout i obchodní dům.
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Vizualizace multifunkčního sportoviště

co s Tím Rybníkem? 

Ve věci nového rybníka, který by měl rozšířit vodní a mokřadní plochu Šmoldusu, již sbíráme podklady. Paní 
referentka Mrkvicová připravila výkaz o pozemcích, které patří městu. V dané lokalitě to je 1 ha pozemků 
sousedící přímo se Šmoldusem. Co s tím rybníkem? Ve věci koupaliště je trvalé napětí v jednání s některý-
mi opozičními zastupiteli. Já bohužel nemohu ustoupit ekonomické realitě. Nemohu však ustoupit ani těmto 
zastupitelům, protože z rozhodnutí rady města jsem rozeslal všem občanům dotazník a výsledek byl jasný: 
„Stavět koupaliště pouze za předpokladu, když dostaneme dotaci“. Je to správný návrh. Ekonomická naivita 
se již mnoha obcím nevyplatila. Újezd u Brna měl před 15 lety zhruba 49 mil. dluhů. Pouze úsporná opatření 
umožnila, že jsme tento dluh uhradili. Proto navrhuji, aby budoucí rybník na Šmoldusu byl vlastně přirozeným 
koupáním v krajině. 

Existují architekti dobří a architekti, kteří jsou pouze nositelé akademického titulu. Ing. arch. Alexandr Dur-
chan, který je autorem obou studií, je z mého pohledu architekt finančně velice nenáročný. Přitom určitě 
u něj neplatí výrok – „Co je laciné, je špatné“. Byl to on, který vyhrál soutěž na projektování multifunkčního 
sportoviště a byl skutečně 5x levnější než jeho nejbližší návrh druhého architekta. 

Prosím Vás, občany, abyste si dali tu práci a napsali připomínky, které určitě, pokud budou moudré, Ing. arch. 
Durchan do projektu zapracuje. Kupř. až geniální byl návrh v dané studii posunout konečnou zastávku linky 
č. 40 vedle obchodního domu. Tímto dojde k propojení celé obce. 

                  starosta města 


